

English version below

Herzliche Einladung zur Teilnahme am Scholars at Risk Advocacy Seminar für Studierende und Promovierende der RUB

MENSCHENRECHTE & WISSENSCHAFTSFREIHEIT

Menschenrechtskampagnen für bedrohte und zu Unrecht inhaftierte Studierende und Wissenschaftler*innen planen und umsetzen

Im Rahmen des Scholars at Risk Advocacy Seminars setzen sich Studierende und Promovierende aller Fachbereiche der RUB und ihrer internationalen Partnerinstitutionen zusammen mit dem Scholars at Risk Network in New York für bedrohte und zu Unrecht inhaftierte Studierende und Wissenschaftler*innen weltweit ein.

In zunehmendem Maße werden Studierende und Wissenschaftler*innen aufgrund ihrer Forschung und ihres Engagements für die Freiheit von Forschung und Lehre sowie ihres gesellschaftlichen Engagements für Demokratie, Meinungsfreiheit und Menschenrechte bedroht, verfolgt und zu Unrecht inhaftiert und/oder gefoltert.

Die jüngsten geopolitischen Entwicklungen in der Ukraine, Russland und Weißrussland und die damit verbundenen Auswirkungen auf die Hochschulgemeinschaft weltweit stellen eine weitere Verschärfung dieser Entwicklungen dar; nun auch im Herzen Europas.

Unter der Schirmherrschaft des Rektors der Ruhr-Universität Bochum, Prof. Dr. Martin Paul, bietet das International Office der RUB zusammen mit den Fachbereichen und dem Scholars at Risk Network in New York im Sommersemester 2022 erneut ein **internationales Menschenrechtsseminar zur Unterstützung gefährdeter und inhaftierter Wissenschaftler*innen und zur Förderung der Wissenschaftsfreiheit** weltweit an.

An wen richtet sich das SAR Advocacy Seminar?

Das Scholars at Risk Advocacy Seminar „Protecting and Promoting the Freedom and Courage to Think“ ist für (internationale) Studierende und Promovierende aller Fachrichtungen der RUB sowie ihrer Partnerinstitutionen geöffnet.

Der Kurs ist speziell für Studierende und Promovierende konzipiert und geeignet, die sich für **Menschenrechte und Wissenschaftsfreiheit** interessieren und aktiv für bedrohte und zu Unrecht inhaftierte Studierende und Wissenschaftler*innen einsetzen sowie einen Beitrag zur **Verwirklichung der Agenda 2030** leisten möchten, insbesondere zu SDG 16 (**Frieden, Gerechtigkeit und starke Institutionen**) und SDG 17 (**Partnerschaften für die Ziele**).

Anmeldung

Das Seminar wird **online** angeboten und findet immer **montags von 15 – 17 Uhr** (s.t.) auf Englisch statt. Es besteht aus drei Teilen zusammen:

1. MOOC „Dangerous Questions“
2. Advocacy for Wrongfully Imprisoned Scholars in Belarus and beyond
3. Public Lecture “Protecting and Promoting the Freedom and Courage to Think: Insights from the Global North and the Global South”

Eine Anmeldung ist zwischen dem 14.03. und 01.04.2022 über Moodle(<https://moodle.ruhr-uni-bochum.de/enrol/index.php?id=43870>) möglich.

Das Seminar startet am **Montag, 04.04.2022 um 15:00 s.t. via Zoom.**

**Kontakt: Iris Vernekohl (Referentin für Internationalisierung und Global Engagement),
Email: Iris.vernekohl@uv.rub.de**

English Version

Invitation to take part in RUB's Scholars at Risk (SaR) Advocacy Seminar for students and PhD researchers

HUMAN RIGHTS & ACADEMIC FREEDOM

Human rights campaigns for threatened and wrongfully imprisoned scholars

As part of the Scholars at Risk Advocacy Seminar, students and doctoral researchers from all departments of the RUB and its international partner institutions, together with the Scholars at Risk Network in New York, advocate for threatened and unjustly imprisoned students and researchers worldwide.

Increasingly, students and researchers are being threatened, persecuted and unjustly imprisoned and/or tortured because of their research and their commitment to freedom of research and teaching as well as their social commitment to democracy, freedom of expression and human rights.

The recent geopolitical developments in Ukraine, Russia and Belarus and the related impact on the higher education community worldwide represent a further exacerbation of these developments; now also right in the heart of Europe.

Under the auspices of our Rector, Prof. Dr. Martin Paul, the International Office - together with faculty and the Scholars at Risk Network in New York – will again offer an **international human rights seminar** in the summer semester of 2022 to **support scholars at risk** and in detention and to **promote academic freedom worldwide**.

Who is the SAR Advocacy Seminar suitable for?

The Scholars at Risk Advocacy Seminar "Protecting and Promoting the Freedom and Courage to Think" is open to (international) students and PhD students from all of RUB's disciplines and its partner institutions.

The course is specifically designed and suitable for students and PhD researchers who are interested in human rights and academic freedom and want to actively advocate for threatened and unjustly imprisoned students and scholars, as well as contribute to the **realization of the 2030 Agenda**, in particular SDG 16 (**Peace, Justice and Strong Institutions**) and SDG 17 (**Partnerships for the Goals**).

Registration

The seminar is offered **online (via Zoom)** and takes place **every Monday from 3 – 5 pm in English**. The seminar is composed of three parts:

- 1) MOOC "Dangerous Questions."
- 2) Advocacy for Wrongfully Imprisoned Scholars in Belarus and beyond
- 3) Public Lecture "Protecting and Promoting the Freedom and Courage to Think: Insights from the Global North and the Global South."

Registration is required between 14.03. and 01.04.2022 via Moodle(<https://moodle.ruhr-uni-bochum.de/enrol/index.php?id=43870>),

The seminar starts on **Monday, 04.04.2022, 3 pm s.t. via Zoom**.

Contact: Iris Vernekohl, Senior Policy Advisor for Internationalisation and Global Engagement, Email: Iris.vernekohl@uv.rub.